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Protokół IX/19 

z IX Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 30 października 2019 r. 

 

Obrady IX Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 10 i trwały do godz. 13
18

. 

 

Miejsce obrad Gminny Ośrodek Kultury w Raczkach, Plac Kościuszki 15. 

 

Radni obecni na sali obrad według załączonej listy obecności do protokołu: 

1. Bartoszewicz Witold 

2. Dębski Jacek 

3. Kłoczko Wiesław 

4. Król Jan 

5. Krzykwa Janusz 

6. Kwiatkowski Romuald 

7. Naruszewicz Piotr 

8 Olfier-Halicka Katarzyna 

9. Olszewski Jan 

10. Ostapowicz Ewa 

11. Ostrowski Stanisław 

12. Słowikowski Piotr 

13. Staniszewski Leszek 

14. Sutuła Antoni 

15. Tylman Artur 

 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

Wójt Gminy Raczki – Pan Andrzej Szymulewski 

Zastępca Wójta Gminy – Pani Ewa Konstantynowicz 

Skarbnik Gminy – Pani Agnieszka Grzędzińska 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Raczkach- Pan Marek Cieśluk 

Wicestarosta Suwalski -Pan Artur Łuniewski  

Delegat Podlaskiej Izby Rolniczej- Pan Mariusz Putra 

Delegat Podlaskiej Izby Rolniczej- Pan Andrzej Wasilewski 

Radca prawny – Pan Jerzy Lewczuk 

Kandydatka na Ławnika- Pani Grażyna Elzbieta Prawdzik 

Kandydatka na Ławnika- Pani Elżbieta Rułkowska 

Pracownik PZDR Raczki- Pan Kacper Dzietczyk 

Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności do protokołu. 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji. 

 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski wypowiadając formułę: 

 

„Otwieram IX Sesję Rady Gminy Raczki”. 

 

Powitał przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki Gości: Pana Artura Łuniewskiego- Wicestarostę 

Suwalskiego, Panów Delegatów Podlaskich Izb Rolniczych: Pana Mariusza Putrę i Pana Andrzeja 

Wasilewskiego, Pana Wójta Gminy Raczki Andrzeja Szymulewskiego Panią Wójt Panią Ewę 

Konstantynowicz, Panią Skarbnik Panią Agnieszkę Grzędzińską, Radcę Prawnego Pana Jerzego 

Lewczuka, Pana Kacpra Dzietczyka Pracownika PZDR Raczki, Panią Grażynę Elżbietę Prawdzik 

Kandydatkę na Ławnika do Sądu Rejonowego, Panią Elżbietę Rułkowską Dyrektora Szkoły Podstawowej 

w Raczkach Pana Marka Cieśluka, Państwa Radnych, Panie Sołtys, Panów Sołtysów, Mieszkańców 

którzy przybyli na sesję. 

Stwierdził, że na ustawowy skład zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczy 15 radnych,  

w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 
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Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Porządek obrad sesji Radni otrzymali w zawiadomieniu o zwołaniu sesji z dnia 22.10.2019 r. wraz  

z materiałami do poszczególnych punktów.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – zapytał radnych, czy chcieliby wnieść uwagi, 

propozycje zmian do przedstawionego porządku obrad. 

Do porządku obrad nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

porządek obrad. W wyniku głosowania jawnego jednogłośnie został przyjęty przez Radę Gminy 

następujący porządek obrad IX Sesji Rady Gminy Raczki: 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad VIII sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z działalności  Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej). 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 

7. Informacja Wójta Gminy z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Raczki za rok szkolny 2018/2019. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się 

bez dalszego biegu. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru ławników na okres kadencji 2020-2023. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy na 2020 rok 

Gminy Raczki z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość i 

szczegółowe warunki przyznawania dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego oraz za 

warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, a także wysokość i warunki oraz kryteria i tryb 

przyznawania i wypłacania nagród ze specjalnego funduszu nagród dla nauczycieli szkół, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Raczki. 

13.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego drogi 

gminnej.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy Raczki. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 23 sierpnia 2019 r. w sprawie 

wprowadzenia w życie „Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów”. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki 

na lata 2019-2026. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 r. 

19. Odpowiedzi na zapytania sołtysów i wolne wnioski radnych. 

 

W wyniku głosowania jawnego porządek obrad został przyjęty głosami 14 za i 1 głos przeciw przez Radę 

Gminy. 
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Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że protokół z VIII Sesji Rady Gminy 

wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1, jak również projekt protokołu został 

udostępniony na stronie BIP Urzędu Gminy Raczki. Do projektu protokołu radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

W wyniku głosowania jawnego protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty głosami 15 za przez 

Radę Gminy. 

 

Pkt 4. Sprawozdanie z działalności  Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – przedstawił sprawozdanie z działalności Wójta w okresie 

między sesyjnym od dnia 31 sierpnia 2019 r. do dnia 18 października 2019 r. Zwraca się z prośbą o 

ewentualne pytania dotyczące sprawozdania. 

Pan Wójt informuje o ustaleniach dotyczących gazu w miejscowości Raczki. Projekt zostanie ukończony 

na przełomie kwietnia/ maja 2020 roku. Dyrektor spółki jeżeli otrzyma wszystkie pozwolenia na budowę 

zrobi przetarg i prawdopodobnie na jesieni prace ruszą odnośnie rozprowadzenia gazu na terenie naszej 

Gminy. Prawdopodobnie w 2021 roku prace zostaną zakończone. Jeżeli ktoś będzie chciał się podłączyć 

z okolicznych wsi będzie taka możliwość dla Mieszkańców graniczących z miejscowościami Raczki i 

Dowspuda. 

Pani Radna Ewa Ostapowicz zadaje pytanie o przebieg trasy kolejowej i co zyska lokalna społeczność na 

przebiegu tej szybkiej kolei ? 

Pan Wójt odpowiada, że lokalna społeczność w zasadzie nic nie zyska. Pan Wójt był na spotkaniu z PKP 

ten przebieg chwilowo jest nieczytelny i nie do zaakceptowania. Ale Gmina ma otrzymać plany przebiegu 

trasy i wtedy zostanie zorganizowane spotkanie sołtysów wsi przez, które kolej ta będzie szła i 

mieszkańców z danych miejscowości np. z Rady Sołeckiej, część Radnych i stworzymy grupę osób i 

wybierzemy najlepszy wariant dla Gminy Raczki. Trasa ta musi iść przez naszą Gminę, więc musimy 

wybrać najlepszy wariant. Kolej będzie dwutorowa, szybkość 250 km/h, o wiaduktach i przejazdach na 

razie nic nie wiadomo. Budowa najprawdopodobniej rozpocznie się w 2023 roku, a zakończenie 

inwestycji ma być w 2027 roku. 

Pan Sołtys Pan Wojciech Żukowski pyta czy będzie możliwość podłączenia gazu dla Małych Raczek? 

Pan Wójt odpowiada, że tak będzie tam wypust, że jeżeli  osiedle, które wybuduje się za torami zostanie 

podłączone to pewnie i Małe Raczki. 

Pan Radny Witold Bartoszewicz pyta o cenę podłączenia do gazociągu. Pan Wójt odpowiada, że rocznie 

ok 4 do 5 tys. złotych domu do celów ogrzewania ciepłej wody. 

Pan Radny Leszek Staniszewski dziękuje dla Pana Wójta za udostępnienie autobusu dla Piłkarzy z 

Krukówka na zawody do Białegostoku- Panowie wygrali cały turniej. 

 

Radni nie wnieśli uwag, w związku z powyższym sprawozdanie z pracy w okresie między sesjami zostało 

przyjęte. 

 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

 

Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej). 

Pan Antoni Sutuła dziękuję dla Pana Wójta za poprawę stanu boiska. Prosi młodzież, aby poszanowała, 

bo to dla nich. Prosi dorosłych aby na plac zabaw nie przyprowadzali psów, bo plac zabaw służy dla 

dzieci. 

 

Pkt 6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 
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Pan Przewodniczący informuje, że wszystkie osoby, które powinny złożyć oświadczenia zrobili to w 

terminie do 30 kwietnia 2019 roku  wg stanu na 31 grudnia 2018 roku. Oświadczenia przekazano do 

Urzędu Skarbowego właściwego dla miejsca zamieszkania. 

 

Załącznik Nr 2.– Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z przeprowadzonej analizy oświadczeń 

majątkowych. 

 

Pkt 7. Informacja Wójta Gminy z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 

Wszystkie zobowiązane do złożenia oświadczeń osoby przedłożyły je z zachowaniem terminu. Do 

każdego oświadczenia został dołączony PIT- 37. Oświadczenia przekazano do Urzędu Skarbowego 

właściwego ze względu na miejsce zamieszkania składających oświadczenia. Wójt Gminy Raczki złożył 

oświadczenie do Wojewody Podlaskiego. 

 

Załącznik Nr 3.– Informacja Wójta Gminy z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 

 

 

Pkt 8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Raczki za rok szkolny 2018/2019. 

Pani Wójt informuję, że Samorząd realizując zadania oświatowe jest zobowiązany co roku do składania 

informacji o stanie realizacji tych zadań.  Liczba oddziałów i uczniów stan na 18 września 2018 roku w 

ujęciu z systemu informacji oświatowej przedstawiała się następująco: 

- Szkoła Podstawowa w Raczkach plus filia liczba oddziałów 24 z liczba uczniów 450, 

- Oddział przedszkolny w Raczkach liczba oddziałów 3 z liczba dzieci 42, 

- Szkoła Podstawowa we Wronowie oddziałów 8 i dzieci 36, 

- Oddział przedszkolny we Wronowie liczba oddziałów 1 liczba dzieci 12, 

 Punkt przedszkolny w Raczkach 5 oddziałów, z liczbą dzieci 104,  

- Gimnazjum w Raczkach z liczba oddziałów 4 i liczbą uczniów 68.  

W sumie w naszym systemie mieliśmy oddziałów 45 z ogólną liczbą uczniów 712. Kadra pedagogiczna  

w roku szkolnym 2018/2019 liczyła 78 nauczycieli co stanowiło w przeliczeniu na etaty 63,5 etatu z tego 

nauczycieli dyplomowanych 54 – nauczycieli mianowanych 18, - nauczycieli kontraktowych 6. 

Dowożenie do szkół było realizowane w ramach bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozów 

uczniów to zadanie realizowało Biuro Obsługi Szkół w Raczkach. Stołówka i świetlica funkcjonują. 

Stawki za posiłki zostały ustalone zgodnie z przepisami i procedura przewidzianą w zarządzeniu Wójta 

dotyczącym stawek. Jeśli chodzi o średnie wynagrodzenie Nauczycieli w Gminie Raczki w 2018 roku 

Gmina Raczki wypłaciła jednorazowo dodatki uzupełniające na łączną kwotę 16 098,55 złotych 

nauczycielom stażystom i nauczycielom mianowanym. Stypendia i zasiłki szkolne za poprzedni rok 

szkolny zostało wypłacone w wysokości 40 385 zł.  Dla laureatów konkursów przedmiotowych. Olimpiad 

, za dobre wyniki w nauce wypłacono i przyznano stypendia Wójta Gminy Raczki w wysokości 9 975 

złotych dla 67 uczniów. Nauka zawodu i przyuczenie do wykonywania określonej pracy uczniów 

młodocianych Urząd wydaje decyzje zwrotu kosztów za zatrudnienie pracowników młodocianych ( z 

takiej formy skorzystało 6 pracodawców, dla których wypłacono kwotę  20 226 złotych). Wprowadzono 

e- dzienniki. Dotacje z subwencji oświatowej w 2018 roku wyniosły 5 343 175 zł, Gmina ze swoich 

środków musiała dołożyć 2 413 116 złotych. Korzystamy też z dotacji np. na zakup podręczników 

szkolnych. Z Narodowego Programu Czytelnictwa otrzymaliśmy dotację w wysokości 12 000 złotych- 

wkład własny w wysokości 3 000 złotych. Z Ministerstwa Edukacji Narodowej pozyskano 60 000 

złotych.  

Pan Dyrektor Szkoły Podstawowej mówi, że w grudniu została podpisana umowa dotycząca 

wprowadzenia w szkole e- dzienników (od 1 września jest prowadzony dziennik w wersji elektronicznej 

w klasach IV- VIII). W klasach I-III nauczyciele mają wybór albo wersja papierowa, albo e- dziennik ( 

większość nauczycieli korzysta z wersji elektronicznej). Rodzice otrzymali kody dostępu do informacji o 

ocenach swoich dzieci i dotyczących frekwencji. MEN przyznało nam z funduszu 4,10% dotacji na 

doposażenie pracowni przedmiotowych przyrodniczych: fizycznej, chemicznej, geograficznej oraz 

biologii  (kwota 60 000 złotych ). Jeśli chodzi o egzamin 8-klasistów był w tym roku przeprowadzony. 

Jest grupa dzieci, która osiągnęła dobre wyniki, ale niestety większość lekceważy i ta właśnie grupa 

zaniża średnią całej szkoły.  
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Pan Wójt pyta pana Dyrektora czy coś można by było poprawić, żeby wyniki z egzaminu były lepsze? 

Pan Dyrektor odpowiada, że kadra wykonuje swoje zadania tak jak powinna, w sposób należyty. 

Trudności w większości sprawiają sami uczniowie i ich niechęć do nauki ciężko ich zmotywować. 

Pan Wójt Dziękuję rodzicom i nauczycielom za pomoc w remoncie niektórych klas, byłemu Dyrektorowi 

panu Arturowi Łuniewskiemu za dobrą współpracę.  

Pani Wójt informuje, że został stworzony regulamin opieki nad dziećmi w autobusie.  

 

Załącznik Nr 4. - Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Raczki za rok szkolny 

2018/2019. 

 

Pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się 

bez dalszego biegu. 

Pan Przewodniczący poinformował o treści uchwały. 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski zapytał czy są jakieś pytania.  

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 1 głosami „za”. 

 

 

Załącznik Nr 5.– Uchwała Nr IX/77/19 

 

 

Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru ławników na okres kadencji 2020-2023. 

Pani Przewodniczący przedstawił projekt tej uchwały. Poprosił o wybór Komisji skrutacyjnej. Została 

wybrana Pani Katarzyna Olfier- Halicka, Pan Janusz Krzykwa i Pan Artur Tylman. 

Radni otrzymali karty do głosowania na Ławników. 

Pan Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan Janusz Krzykwa odczytuje wyniki: Ławnicy zostali 

wybrani 15 głosami za: 

- pani Grażyna Ełzbieta Prawdzik, 

- pani Elżbieta Rułkowska.  

Pan Wójt gratuluje Paniom. 

Załącznik Nr 6.– Uchwała Nr IX/78/19 

Załącznik Nr 7 – Protokół z głosowania sporządzony przez Komisję Skrutacyjną. 

 

Pan Przewodniczący ogłasza 10 minut przerwy. 

Pan podinspektor ds. drogownictwa informuje o  drodze S61 prosi o robienie zdjęć gdy ktoś zauważy, że 

po naszych drogach wykonawcy jeżdżą ciężkimi maszynami. 
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Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy na 2020 rok 

Gminy Raczki z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego.  

Zastępca Wójta Gminy Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że jak co roku podejmujemy tą uchwałę. 

Kwota przewidziana na ten cel to 120 tys. złotych. 

Radni nie wnieśli zapytań. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 8. – Uchwała Nr IX/79/19. 

 

Pkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość i 

szczegółowe warunki przyznawania dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego oraz za 

warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, a także wysokość i warunki oraz kryteria i tryb 

przyznawania i wypłacania nagród ze specjalnego funduszu nagród dla nauczycieli szkół, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Raczki. 

Zastępca Wójta Gminy Ewa Konstantynowicz – informuje o zmianie w uchwale. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 

Załącznik Nr 9. – Uchwała Nr IX/80/19. 

 

Pkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego drogi 

gminnej. 

Pani Wójt przedstawia projekt wyżej wymienionej Uchwały. Z uwagi na wniesione argumenty Nadzoru 

musieliśmy doprecyzować zgodnie z ustawą o drogach publicznych. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 
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Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 

. 

Załącznik Nr 10.– Uchwała Nr IX/81/19 

 

 

 

Pkt 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie gminy Raczki. 

Zastępca Wójta Gminy Ewa Konstantynowicz – przedstawiła projekt uchwały. Ustawa nakazuje 

selektywne zbieranie odpadów. Osoby, które nie będą segregować będą podlegać tzn. opłacie 

podwyższonej. Jeżeli my wszyscy nie zadbamy o to, że będziemy zbierać selektywnie, to stawki za 

wywóz śmieci, za usługi będą bardzo drogie. Jeśli chodzi o przedsiębiorstwa ustawodawca dał możliwość 

na wyjście z gminnego systemu gospodarki odpadami. My wysłaliśmy już pisma do Przedsiębiorców z 

naszej Gminy czy chcą pozostać czy wyjść (po okazaniu umowy z inną firmą odbierającą odpady). 

Pan Wójt prosi mieszkańców o segregację właściwą odpadów, żeby wszyscy przestrzegali. Poziom 

recyklingu w następnym roku musimy osiągnąć określoną ilość, jeżeli nie osiągniemy będziemy musieli 

zapłacić karę.  

Pan radny Leszek Staniszewski pyta o bioodpady. Pani Wójt odpowiada, że mamy zapis dotyczący 

kompostowników. Osoby które zadeklarują, że maja kompostownik muszą to zgłosić i zostaną takie 

osoby zwolnione z posiadania pojemnika lub worka i otrzymają obniżkę stawki za opłaty śmieciowe. 

Będzie to sprawdzane czy dana osoba ma kompostownik i czy w odpowiedni sposób jest przeprowadzane 

kompostowanie). 

Pan radny Romuald Kwiatkowski pyta o płytę obornikową czy może być traktowana jako 

kompostownik?  

Pani Wójt odpowiada, że w tej sprawie byśmy musieli zwrócić się do Ministerstwa Środowiska z uwagi 

na to, że obornik nie stanowi odpadu komunalnego. 

Pan Radny Pan Kwiatkowski pyta jakie są mechanizmy przewidziane przez ustawę dla osób, które nie 

będą stosować się do selektywnej zbiórki odpadów? 

Pani Wójt odpowiada, że to jest tak zwana podwyższona opłata, jeżeli nadal nie będzie się wywiązywała 

dana osoba będzie egzekucja opłaty i w rezultacie ściągnie opłatę komornik.  

Pan Radny Pan Bartoszewicz mówi że paragon z zakupów wrzucamy do śmieci zmieszanych, a gazety i 

czasopisma do papieru. 

Pani Anna Gawryłowicz- Paciorko mówi o Przedsiębiorcach z Gminy, którzy otrzymali pismo z dnia 9 

października w sprawie śmieci, że albo zostają albo występują z odbioru przez Gminę odpowiedzi należy 

udzielić do 8 listopada.  

Pani Wójt odpowiada, że jeśli chodzi o przedsiębiorców opłata ta jest już określona bo jest to opłata za 

pojemnik- kwota ta nie może być większa niż około 54 złote- pojemnik o pojemności 1100 litrów i worek 

ok 15,99 zł. Przedsiębiorąca może zadecydować jakie kategorie odpadów ma. Przedsiębiorstwa będą 
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płacić za worki. Mieszkańcy maja do dyspozycji worki i pojemniki. Jesteśmy do dyspozycji w razie 

pytań. 

Pan sołtys Szymon Czarniecki pyta o folie rolnicze? 

Pani Wójt odpowiada folie i sznurek to temat złożony- na stronie internetowej Urzędu i BIP Urzędu takie 

informacje zamieszczamy lub podajemy telefonicznie. Ustawodawca daje możliwość tym Gminom, które 

są w stanie odbierać odpady foliowe na swoich PSZOK-ach. Nasza Gmina niestety nie spełnia tych 

wymagań, są tworzone dokumenty projektowe, na dotacje na zbiórkę tej folii i przetworzenie wtedy 

będzie możliwość składowania i odbioru tej folii u nas w Gminie. Staramy się pozyskać środki na 

rozbudowę PSZOK-u. 

Pan Wójt mówi, że złożymy wniosek i zobaczymy jeśli otrzymamy dotację poinformujemy rolników. 

Postaramy się też złożyć projekt na remont PSZOK-u. Koszt przewidywalny remontu to około 1 milion 

albo więcej. 

Pan radny Witold Bartoszewicz pyta o kary jeśli nie nazbieramy odpowiedniej ilości danej frakcji kto to 

ustalił i na jakiej zasadzie? 

Pani Wójt odpowiada, że jest to ustawa o odpadach, ustawodawca przewidział jaka wysokość i wskaźniki 

podane na każdy rok. Są specjalne wzory dzięki, którym ustala się ile danej frakcji musimy mieć. 

Pan Wójt opowiada o procedurze przeliczania, że MPO podaje informację ile danych frakcji oddajemy i 

na tej podstawie  wysyłamy sprawozdanie do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska.  

Pan Sołtys Wojciech Żukowski pyta o mycie pojazdów rolniczych? Pani Wójt odpowiada, że jest to 

działalność rolnicza.  

Stawka będzie od mieszkańca. MPO jeśli stwierdzi, że u kogoś nie ma pięciu frakcji powiadamiają 

Gminę i wtedy powstaje obowiązek nałożenia na ta osobę podwyższonej opłaty.  

Pan Radny Leszek Staniszewski pyta czy wszystkie te frakcje będą zbierane do jednego samochodu? 

Pani Wójt odpowiada, że to jest mit, są przystosowane specjalne śmieciarki, które mają specjalne komory 

na różne frakcje.  

Pan Wójt mówi, że aby opłata była mniejsza zrobimy przetarg na jeden rok i w następnym roku kolejny 

przetarg- zobaczymy jaka będzie cena. 

Pan Żukowski pyta o mycie pojemników? – odpowiada Pani Wójt: najważniejsze żeby był porządek i 

żeby pojemnik był czysty. 

Radni nie wnieśli zapytań. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 11. – Uchwała Nr IX/82/19. 
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Pkt 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

Zastępca Wójta Gminy Ewa Konstantynowicz – otrzymaliśmy pozytywną opinię dla tej uchwały od 

Państwowego Inspektora Sanitarnego. Chodzi o okresy i częstotliwość odbierania odpadów. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 12.– Uchwała Nr IX/83/19 

 

Pkt 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 23 sierpnia 2019 r. 

w sprawie wprowadzenia w życie „Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów”. 

Zastępca Wójta Gminy Ewa Konstantynowicz informuje, że z uwagi na ustawę o petycjach musimy 

zakończyć procedurę uchwałą. Postanowiliśmy nie uwzględniać petycji. Brak podstaw prawnych do 

podejmowania takiego dokumentu, ale też mamy własne dokumenty regulujące politykę zarzadzania 

konfliktem  jeśli chodzi o lobbing, dokument dotyczący regulaminu etyki pracowników urzędu. 

Radni nie wnieśli zapytań. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 13. – Uchwała Nr IX/84/19. 
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Pkt 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Raczki na lata 2019-2026. 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła proponowane zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2019- 2026. 

 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 14 głosami „za”, 1 

osoba nieobecna .  

 

Załącznik Nr 14. – Uchwała Nr IX/85/19. 

 

Pkt 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 r. 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła proponowane zmiany budżetu gminy na 2019 

rok. 

Radni nie wnieśli zapytań.  

Radni nie wnieśli zapytań. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 

. 

Załącznik Nr 15.– Uchwała Nr IX/86/19 

 

 

Załącznik Nr 16.– Imienny wykaz głosowania jawnego. 

 

Pkt 19. Odpowiedzi na zapytania sołtysów i wolne wnioski radnych. 

Pani Sołtys z Kuriank Drugich pyta o fotowoltaikę, czy będzie jakieś dofinansowanie z Gminy? Pani Ewa 

Więcko informuje, że w szkole jest dziecko z cukrzycą czy nie można jakiejś osoby zatrudnić żeby 

pomoc rodzicom tych dzieci, aby nie musieli jeździć? Prosi o poprawę drogi z Kuriank Pierwszych do 

Kuriank Drugich. Pani Sołtys pyta tez o szacowanie strat spowodowanych suszą? I dlaczego na 

sąsiednich polach zostały tak oszacowane straty u jednej osoby na 30% u drugiej na 20%- ta sama klasa 

gleby i te same uprawy?  
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Pani Zastępca Wójta odpowiada, że my nie ingerujemy we wnioski, każdy ma wolną wole i może złożyć 

lub nie. Rolnicy, których dotknęła klęska muszą złożyć wniosek wtedy Wójt Gminy powoła odpowiednią 

komisję.  

Pan Kacper Dzietczyk odpowiada, że Komisja od spraw suszy przeprowadziła lustracje u rolników, 

którzy złożyli wnioski. Wojewoda Podlaski wydał w decyzji wytyczne co szacować i w jaki sposób. Pan 

Topolski pyta kiedy komisja była u niego na polu? Pan przedstawiciel PODR odpowiada, że były 

szacowane uprawy.  

Pan Wójt mówi, że nasza Gmina na początku nie była objęta w ogóle były Suwałki i okoliczne Gminy. 

Nasza Gmina nie była, po pewnym czasie nagle nasza Gmina została objęta, ale dotyczyło to klasy V i VI 

i różnych gatunków roślin. W Wyborach do Izb Rolniczych nie było chętnych, a są oni potrzebni np. do 

Komisji suszowych. Komisja podpisuje to własnoręcznym podpisem i odpowiadają za to. Przedstawiciele 

Urzędu Wojewódzkiego kontrolują prace komisji.  

Pan Dyrektor Szkoły Podstawowej że jeśli chodzi o dzieci chore na cukrzyce najlepiej byłoby używać 

pompy insulinowej- tyle na daną chwilę może zrobić nauczyciel. Jest to duża odpowiedzialność. 

Pani Radna Katarzyna Olfier- Halicka praca z dzieckiem z cukrzycą jest bardzo trudna cały czas trzeba to 

dziecko obserwować. Jest to ogromna odpowiedzialność. Dziecko w każdej chwili może zemdleć i wtedy 

każda minuta się liczy. Lekarz powinien zlecić pielęgniarce pomoc choremu na cukrzyce dziecku.  Pan 

Dyrektor Pan Cieśluk mówi, że pielęgniarka będzie teraz trzy dni w szkole.  

Pan Wójt mówi, że jeśli chodzi o fotowoltaikę jeśli będzie projekt postaramy się o te pieniądze, a każdy 

będzie indywidualnie się rozliczał i dobierał wykonawcę. Prawdopodobnie będzie to w grudniu. Gmina 

będzie tylko pośredniczyc w tym projekcie. 

Pan radny Leszek Staniszewski gratuluje dla sołtysa z Małych Raczek i dla Pani Ani Gawryłowicz- 

Paciorko, że potrafili zbudować ładną świetlicę. 

Pan Wójt też dziękuje mieszkańcom Małych Raczek ma nadzieję, że będzie to służyć nie tylko 

mieszkańcom, ale tez innym osobom. Pomysłodawcy Pana Antoniego Paciorko i kontynuacji dla Pani 

Ani Gawryłowicz- Paciorko i Pana Sołtysa Pana Wojciecha Żukowskiego i całemu Zarządowi.  

Świetlica ma służyć mieszkańcom Małych Raczek, mieszkańcom Gminy i turystom. Wszyscy ze 

Stowarzyszenie mieli swój wkład w budowę. 

Jeśli chodzi o nakładkę na drogę z Kuriank  Pierwszych do Kuriank Drugich nakładkę tą trzeba wykonać 

postaramy się to zrobić w najbliższym czasie, ale trudno jeszcze powiedzieć kiedy. Musimy budować 

drogi, ale też poprawiać drogi, które mamy. 

Pan sołtys Małych Raczek prosi Pana Starostę o poprawę drogi przy nowo wybudowanej świetlicy w 

Małych Raczkach.  

Pan Radny Janusz Krzykwa prosi o poprawę drogi przez Kurianki chociaż ubytków masą bitumiczną na 

zimo. Pyta o pismo napisane do Dyrektora Regionalnych Dróg w Białymstoku czy jest już jakaś 

odpowiedz na to pismo? Pan Wójt odpowiada, że na pismo to jeszcze odpowiedzi nie było. Sprawa ta jest 

bardzo ważna, więc postaramy się wybrać do Białegostoku i postaramy się aby bezpieczeństwo na tej 

drodze poprawiło się.  

 Pkt 20. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany  

i poinformował, że protokół z dzisiejszej sesji zostanie sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu 

na 3 dni przed terminem kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz w Biuletynie 

Informacji Publicznej Gminy Raczki.  

 

Podziękował Wójtowi, radnym, pracownikom urzędu gminy, sołtysom za udział w obradach Rady 

Gminy. 

 

„Zamykam IX Sesję Rady Gminy Raczki”. 
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Przewodniczący Rady 

 

   Piotr Słowikowski  

Protokołowała 

 

Marlena Skorupska 


